المستخلص عربي : 
بما أن الخريجون هم النتاج الأول لبرنامج التعليم الطبي فأن التعرف على أنماط النشاطات التي قام بها الطلاب السابقين يساعد على تحديد مدى فعالية المنهج الدراسي وتقديم المستوى الأكاديمي ومراجعة سياسة القبول .
تم جمع المعلومات بواسطة استبانة الاستقصاء لثلاث من الدفعات الأولى من خريجي كلية الطب بجامعة الملك عبدالعزيز بالمملكة العربية السعودية وكان الاستفسار عن قضايا تهم الدراسات الطبية العليا ، الشهادات انماط العمل الطبي ، وقضايا المنهاج . وقد أوضحت المعلومات التي جمعت من 151 خريجاً (90%) إلى (96%) من الخريجين يمارسون الطب كأخصائيين في الفروع العامة أو أخصائيين في فروع دقيقة داخل التخصص العام . وكان هناك 6 خرجين لا يمارسون الطب في الوقت الحاضر .
هناك فوارق هامة بين التخصصات التي يمارسها الذكور والإناث فبينما تخصص الذكور في الباطنة ، الجراحة ، الأمراض الجلدية ، المسالك البولية ، الأنف والأذن والحنجرة ، العيون ، العظام . فقد ركزت الإناث في أمراض النساء والتوليد والأطفال . تم الحصول على شهادات عليا بواسطة 42% ولم يكن هنالك فرق يذكر بين الذكور والإناث . تحصل معظم الذكور على شهاداتهم من خارج المملكة أما الإناث فقد حصلن عليها من الداخل . وقد أبدى الخريجون وجهة نظرهم أن أقسام العلوم الطبية الأساسية كانت أقل الأقسام مساعدة لهم عند الإعداد للدارسات العليا بينما قدمت بعض الأقسام السريرية مساعدات كبيرة لهم .
تم التوصل إلى الاستنتاج بأن أهداف المنهاج الدراسي لكلية الطب التي ترمي إلى تخريج الأطباء ذو المستوى العالمي والكفاءة لتحمل الأدوار القيادية في التعليم والعمل الطبي قد حققت جزئياً في الخريجين الذي تم استقصاؤهم .
Abstract: 
As the graduates are the output of the first medical education program is to identify patterns of activities carried out by former students to help determine the effectiveness of the curriculum and the academic level and review the admission policy.
 Information was collected by questionnaire survey of three of the first batch of graduates of the Faculty of Medicine, King Abdulaziz University in Saudi Arabia and was to inquire about issues of concern to graduate medical education, certification patterns of medical work, and curriculum issues. On the information collected from 151 graduates (90%) to (96%) of graduates practicing medicine in the sections Ko_khasaúaan public or specialists in the branches of specialization within minutes of the year. There were 6 graduates do not practice medicine at the present time.
 There are important differences between disciplines practiced by males and females while the male specialization in Internal Medicine, Surgery, Dermatology, Urology, Ear, nose and throat, eyes, bones. Has focused on females in gynecology and obstetrics and children. Obtained higher degrees by 42% and there was no significant difference between males and females. Most males get their degrees from outside the Kingdom of the females who received it from the inside. The graduates expressed their view that the medical basic sciences departments were the least help them in preparation of high studies, while clinical departments provided some significant assistance to them.
[bookmark: _GoBack] Reached to the conclusion that the objectives of the curriculum of the Faculty of Medicine, which aims to produce world-class doctors and efficiency to bear the leadership roles in education and medical work have achieved in part by graduates who have been research work on them.
